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— NYBRO KOMMUN
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2025-05-06

Organ Kommunala pensionärsrådet
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Tobias Fagergård (KS), ordförande
Rune Persson (PRO), vice ordförande
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Ulla-Stina Sandgren (PRO)
Yvonne Malmgren (PRO), t om§ 11
Ingrid Persson (PRO), fr o m § 12 Yvonne Malmgren (PRO)
Berit Hagblom (SPF)
Anita Andersson (SPF)

Övriga deltagare
Ersättare Ingegärd Lagercrantz (PRO), Henric Gustavsson (KS)

Tjänstepersoner Tobias Thuresson, e-tjänstsamordnare; Anna Ahlström, e-tjänstsamordnare;
Felix Brundin, nämndsekreterare; Marie Sjöö, verksamhetschef hemtjänst; 
Milanka Maksimovic, sekreterare

Sekreterare Milanka Maksimovic

Utses att justera Berit Hagblom

Justeringsdatum 2025-05-13 Paragrafer 7-14
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Tobias Fagergård/
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NYBRO KOMMUN PROTOKOLL

Kommunala pensionärsrådet

Sammanträdesdatum
2025-05-06

Bevis om anslagsdag
Kommunala pensionärsrådets protokoll är justerat.

Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Sammanträdesdatum
Justeringsdatum
Anslaget publiceras
Anslaget tas ner
Förvaringsplats för protokollet

2025-05-06
2025-05-13
2025-05-14
2025-06-09
Nybro kommuns allmänna diariesystem

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande
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Innehållsförteckning
§ 7 - Extra-ärende 17

§ 8 - Val av justerare 18
§ 9 - Genomgång av föregående sammanträdesprotokoll 19

§ 10 - Digital tillsyn 20
§ 11 - Information från omsorgsförvaltningen 21

§ 12 - Aktuella frågor inom pensionärsorganisationerna 22
§ 13 - Yttrande över motion - Inför en animalisk och en vegetarisk måltid varje dag i skola 
och omsorg  26
§ 14 - Anmälningar/avslutning 27

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande
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NYBRO KOMMUN
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Kommunala pensionärsrådet
Sammanträdesdatum
2025-05-06

§ 7 - Extra-ärende
Ordföranden Tobias Fagergård (KS) informerar om att ett extra-ärende har tillkommit och 
kommer att läggas näst sist på kallelsen:

Yttrande över motion - Inför en animalisk och en vegetarisk måltid varje dag i skola och 
omsorg

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande
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NYBRO KOMMUN
PROTOKOLL

Kommunala pensionärsrådet

Sammanträdesdatum
2025-05-06

§ 8 - Val av justerare

Beslut
Kommunala Pensionärsrådet beslutar

att utse Berit Hagblom (SPF) att jämte ordföranden justera dagens protokoll.

Redogörelse för ärendet
I tur att justera är Berit Hagblom (SPF).

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande
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NYBRO KOMMUN PROTOKOLL

Kommunala pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 
2025-05-06

§ 9 - Genomgång av föregående sammanträdesprotokoLL
Beslut
Kommunala pensionärsrådet beslutar

att notera informationen till protokollet.

Redogörelse för ärendet
Protokoll från senaste sammanträdet den 18 mars 2025 med kommunala pensionärsrådet, har 
tidigare skickats ut till ledamöter och ersättare och anses därmed föredragen.

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande
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NYBRO KOMMUN
PROTOKOLL

Kommunala pensionärsrådet

Sammanträdesdatum
2025-05-06

§ 10 - Digital tillsyn
Beslut
Kommunala pensionärsrådet beslutar 

att notera informationen till protokollet.

Redogörelse för ärendet
E-tjänstsamordnarna Tobias Thuresson och Anna Ahlström och nämndsekreteraren Felix
Brundin informerar om digital tillsyn enligt nedan:

Bilagor
• Bildspel - Presentation - Digital tillsyn/Sensor ordinärt boende
• Broschyr - Digital tillsyn

Det går också att läsa på Nybro kommuns hemsida, nybro.se

https://nybro.se/omsorg-hjalp/aldreomsorg/hjalp-i-hemmet/digital-tillsyn/

Frågor
Ett antal frågor ställs, bland annat:

- Om personen kräks, syns det? (Ja, då är det lämpligt att åka till personen.)
- Om man är två i hemmet, där en är sjuk och en är frisk? (Då syns bara den sjuke.)
- PRO skulle gärna vilja få informationen på deras medlemsmöte, går det? (Ja, bara att säga 

till).
- Finns detta i andra kommuner? (Ja).
- Kan dom anhöriga lägga sig i tillsynen? (Det är samma tillsyn, skillnaden är bara genom en 

skärm. Hemtjänsten hjälper med informationen).

Övriga kommentarer
Närvarande tycker detta är bra och att det är rätt väg att gå. Störandet blir mycket mindre.

Detta är inte for att övervaka, utan att skydda.

Det är viktigt att man ger sitt tillstånd.

Mycket viktigt att marknadsföra detta.

Ordföranden Tobias Fagergård (KS) tackar for informationen.

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

nybro.se
https://nybro.se/omsorg-hjalp/aldreomsorg/hjalp-i-hemmet/digital-tillsyn/


21

NYBRO KOMMUN
PROTOKOLL

Kommunala pensionärsrådet

Sammanträdesdatum 
2025-05-06

§ 11 - Information från omsorgsförvaltningen

Beslut
Kommunala pensionärsrådet beslutar

att notera informationen till protokollet.

Redogörelse för ärendet
Verksamhetschefen för hemtjänst Marie Sjöö informerar om omsorgsförvaltningen enligt 
nedan:

Bilaga
• Bildspel - Omsorgsförvaltningen - Trygghetsskapande funktion och insatser i hemtjänst

Ett antal frågor ställs från närvarande, bland annat:

- Hur ofta följs uppforandeplanen upp? (Vart sjätte månad).
- Hur lång kö är det till korttidsboende? (Ingen kö).
- Samarbetar lärande- och kulturförvaltningen med omsorgsförvaltningen om att studerande 

får prova att arbeta inom omsorgen? (Ja, det stämmer och fler kommer att bli intresserade).
- Hur har det gått med vikarier till sommaren? (Den har varit god, där det har varit många 

sökande. Man räknar med att det kommer att täckas upp).

Övriga kommentarer
En eloge till Nybro kommun gällande Trygg hemgång.

Henric Gustavsson (KS) kommenterar att ungdomar har trivts bra inom omsorgen.

Ordföranden Tobias Fagergård (KS) tackar för informationen.

Ajournering
Ordföranden Tobias Fagergård (KS) ajournerar sammanträdet kl 09.45-10.00.

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande



22
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Kommunala pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 
2025-05-06

§ 12 - Aktuella frågor inom pensionärsorganisationerna

Beslut
Kommunala pensionärsrådet beslutar 

att notera informationen till protokollet.

Redogörelse för ärendet

Frågor på dagens sammanträde
1. Hållplatser - blir det någon vid Jutegården och Västerängsområdet?

Svar
Kommunala pensionärsrådets ordförande Tobias Fagergård (KS) svarar att det inte har varit 
något möte ännu med Kalmar länstrafik, men kommer att återkomma så fort det finns något 
nytt att informera.

2. Hur kommer nedskärningar att slå på individ- och familj eförvaltningen?

Svar
Verksamhetschefen på IFO Johanna Franzén svarar enligt följande:

Funktionsstöd

Det görs en djupgående analys inom alla verksamheter, vart vi kan sänka ambitionsnivån och 
vart vi kan effektivisera. Det är framförallt boendestöden och vikarietillsättningen som ses 
över. Om vi ska nå budget i balans, kommer det att behöva ske genom personalneddragningar. 
Det som redan hänt är att korttidsenheten för vuxna inom Funktionsstöd är nedlagd.

IFO

Det finns i dagsläget inga specifika beslut om nedskärningar inom IFO:s verksamhet. Generell 
återhållsamhet gäller. Verksamheten arbetar med långsiktiga effektiviseringar, där t ex 
omställningar till mer förebyggande arbete i enlighet med ny socialtjänstlag, ska kunna ge 
långsiktiga effekter även ekonomiskt.

3. PRO Orrefors vill ha en förklaring avseende Stallgården och har vädjat om en träff i 
en skrivelse daterad den 12 februari 2025. Har kommunen planerat in en träff med 
PRO Orrefors för att ge en förklaring?

Svar
Omsorgschefen Annika Fröberg svarar att hon inte har sett skrivelsen och vet inte vart den har 
hamnat.

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande
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4. Hur går förhandlingarna avseende Riksglasskolans vara eller icke vara?

Svar
Kommunala pensionärsrådet ordförande Tobias Fagergård (KS) svarar att kommunens 
kommunalråd har skickat ett brev till utbildningsministern, som ej har besvarats över
huvudtaget. Däremot svarade han på Riksdags-ledamoten Laila Naraghis (S) skriftliga fråga i 
Riksdagen. Tyvärr var svaret svävande, där han ansåg att regeringen redan visade sitt 
engagemang genom det verksamhetsstöd som skolverket delar ut. Han kommenterar inte alls 
de tre förslag för förändrad finansiering som fanns med i frågan. Laila ställde då ungefar 
samma fråga till kulturministern, där svaret blev ett liknande. Hon föreslog dock olika 
möjligheter till kulturella stöd, dessa kollar vi på i nuläget. Det är oklart om kommuner kan 
söka dem.

Vi fortsätter dock försöken med att få utökat stöd för att bibehålla utbildningen framåt.

5. DigiGuiden - en tjänst som redan används av över 130 svenska kommuner för att 
stärka den digitala inkluderingen i samhället. Med DigiGuiden kan kommunen på ett 
enkelt sätt stödja kommunens invånare i deras digitala vardag. DigiGuiden är digital 
kunskap i ett analogt format. Kommunen laddar ner materialet - invånarna får det 
som tryckta foldrar att läsa och följa i lugn och ro. Har Nybro kommun för avsikt att 
köpa in DigiGuiden för att erbjuda kommuninvånarna digitala tjänster och verktyg 
på ett tydligt och lättförståeligt sätt?

Svar
IT-chefen Torbjörn Nilsson och utvecklingschefen Camilla Kallenberg svarar att Nybro 
kommun inte har använt sig av DigiGuiden. Om det ska användas i framtiden, borde det ligga 
under biblioteket då det hamnar under folkbildningsansvaret. Frågan är skickad på nytt till 
biblioteket.

6. Har man gjort om alla husen vid Gläntan till trygghetsboende och om det har slagit 
väl ut? Om man som hyresgäst tycker det är ett bra sätt att få den hjälp man behöver 
av hemtjänst och hur personalen upplever det?

Svar
Enhetschefen Madeleine Lund svarar att alla hus numera är sedan 1 januari 2025 trygghets
boende i sin helhet.

De åtta kunder som hade beslut om särskilt boende, fick erbjudande vinter 2024 om att om
vandla sitt beslut till Hjälp i hemmet-beslut (HiH), alternativt flytta till annat särskilt boende i 
vår kommun. Två av dessa valde då att flytta och sex personer valde att bo kvar och fick då 
omvandla sitt beslut till Hjälp i hemmet-beslut.

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande
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Sammanträdesdatum 
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Det som varit en svårighet under processen för många av de boendena som bott på Gläntan 
under många år, är den omställning som det blivit nu när det mer eller mindre är som vilket 
annat bostadshus som i kommunen. Den markanta skillnaden är att vi har en mötesplats med 
aktivitetsledare, där det ordnas aktiviteter samt att vi erbjuder möjlighet till gemensamma 
måltider genom att man numera får sin leverans av matdistribution levererat till matsalen om 
så önskas. Tidigare har maten serverats i kantiner och det har funnits personal i köket.

Tidigare har sjuksköterskorna på södra området (Madesjö/Västeräng/Örsjö) suttit i lokaler på 
Gläntan och det har skapat en trygghet för de boende, men även för personalen. De har nu 
flyttat ut och befinner sig endast på Trygghetboendet när de har ett planerat besök hos kund.

Personalen upplever att det har varit en svår övergång då vi haft kunder fram till 2024 års slut 
som haft olika boendebeslut och att dessa då skulle hanteras olika.

Personer med beslut om särskilt boende har andra förmåner och rättigheter som inkluderas i 
beslutet om säbo, medan de med Hih-beslut har haft hjälp med det som ingått i deras 
respektive beslut.

Vi har jobbat hårt gemensamt för att nå dit där vi är idag!

Personalen har hög trivsel och kunderna har landat i hur det ska vara framåt genom 
informationsbrev och dialog med de boende.

Jag som enhetschef har skickat ut blanketter till alla boende för att möjliggöra att de får 
framkomma med synpunkter och klagomål.

Det är några som inkommit både positiva och negativa och dessa har jag bemött.

Jag tror och hoppas att kommunens invånare tycker att detta är en attraktiv boendeform.

7. Storgatan - från början var väl den enkelriktad för cyklister, men nu är det tillåtet 
att cykla i båda riktningarna, varför?

Svar
Trafikingenjören Hamdi Pliavci svarar enligt följande:

För att underlätta ett hållbart resande har de tidigare enkelriktade gatorna inom gångfarts- 
området nu fått förbud mot motortrafik. Det innebär att cyklister nu får cykla i båda 
riktningarna, helt i enlighet med lagen. Den här justeringen möter ett faktiskt behov eftersom 
många cyklister tidigare valde den kortaste vägen även om den var enkelriktad.

Genom förändringen blir cykelvägnätet både mer sammanhängande och lättillgängligt, vilket 
gör det enklare att välja cykeln i vardagen. Det här är ett steg mot en grönare, tystare och mer 
levande stadsmiljö, där vi lyfter fram de mjuka trafikanterna och gör det smidigt att ta sig 
fram utan bil.

Vi ser det som ett positivt steg i utvecklingen mot en tryggare och mer hållbar stad, både för 
dagens trafikanter och framtida generationer.

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande
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8. Finns det något reglemente för kommunala pensionärsrådet?

Svar
Sekreteraren Milanka Maksimovic svarar att det finns och kommer att ordna så att alla får till 
nästa sammanträde.

9. Får man tvätta bilar utanför sin garageport?

Svar
Ordföranden Tobias Fagergård (KS) svarar att man får tvätta sina bilar på gräsmattan, men det 
inte är godkänt att tvätta bilen på asfalterad eller plattsatt yta.

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande
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§ 13 - Yttrande över motion - Inför en animalisk och en
vegetarisk måltid varje dag i skola och omsorg

Beslut
Kommunala pensionärsrådet beslutar

att notera informationen till protokollet.

Beslutsunderlag
• Beredning av motion - Inför en animalisk och en vegetarisk måltid varje dag i skola och 

omsorg (kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-16, § 89)
• Yttrande över motion - Inför en animalisk och en vegetarisk måltid varje dag i skola och 

omsorg (samhällsbyggnadsnämnden 2025-04-08, § 22)

Redogörelse för ärendet
Ordföranden Tobias Fagergård (KS) uppmanar samtliga organisationer om att lämna sina 
yttranden till sekreteraren Milanka Maksimovic senast måndagen den 2 juni 2025. Ärendet 
kommer att tas upp på kommunstyrelsen den 16 juni 2025.

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande
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§ 14 - Anmälningar/avslutning
Inga anmälningar finns på sammanträdet.

Ordföranden Tobias Fagergård (KS) konstaterar att detta är det sista sammanträdet innan 
sommaren och önskar samtliga en skön sommar.

Ordförandes signatur UtdragsbestyrkandeJusterandes signatur


